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Spørgsmål til skriftlig besvarelse stillet den 29. juli 2018 af Niels 

E. Bjerrum vedrørende ny badezone 

 

Spørgsmål 

Hvad kan vi gøre for at imødekomme nedenstående? 

 

 

Kære Niels,  

 

Jeg skal venligst opfordre Københavns Kommune til at gå i dialog 

med ejerforeningen på Krøyers Plads og Nordatlantens Brygge om at 

etablere en badezone.  

 

Se venligst nedenstående:  

 

https://ekstrabladet.dk/nyheder/samfund/liebhavere-i-kamp-mod-

badegaester-nu-hyrer-de-vagter/7247916 

 

Det kan foreslås, at kommunen betaler en del af udgiften til oprydning 

med videre, hvis der kan etableres en badezone, der er lovlig og 

sikker. Resten af området skal naturligvis være til rådighed for sejlere 

og ejere.  

 

Hvis der er et barn, der drukner i den massive og uregulerede badning, 

har alle et ansvar for ikke at gøre noget. Der er sejlere, turister og 

københavnere der i et kæmpe rod, bader, sejler og soler sig.  

 

Livreddere ville være optimalt. Jeg har set tre børn midt i bassinet 

fordi deres forældre troede, at det var et lovligt og reguleret område.  

 

Med venlig hilsen  

 

Niels  Gæmelke  

Strandgade 96, 1. th. 

1401  København K.  

53535224  

 

Svar 

Etablering af badezoner kræver både tilladelse fra den lokale 

grundejer, By & Havn samt badevandsmyndighederne (Teknik- og 

Miljøforvaltningen og Miljøstyrelsen). 

https://ekstrabladet.dk/nyheder/samfund/liebhavere-i-kamp-mod-badegaester-nu-hyrer-de-vagter/7247916
https://ekstrabladet.dk/nyheder/samfund/liebhavere-i-kamp-mod-badegaester-nu-hyrer-de-vagter/7247916


 

 

Side 2 af 2 

 

Kultur- og Fritidsforvaltningen har i januar 2017 været i dialog med 

Nordatlantens Brygge, som på vegne af både Grundejerforeningen 

Krøyers Plads og Nordatlantens Brygge meddelte, at ingen af parterne 

vil give tilladelse til etablering af en badezone i deres områder. 

 

Kultur- og Fritidsforvaltningen er både opmærksom på ønsket om 

mere badning i havnen og på de problemer, der er ved ulovlig 

badning. Forvaltningen arbejder derfor kontinuerligt på at forbedre 

mulighederne og vil tage dit forslag med i det kommende arbejde. 

 

Jeg kan afslutningsvis oplyse, at Kultur- og Fritidsudvalget den 23. 

august 2018 vil behandle en sag om muligheden for badning i hele 

Inderhavnen.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Mette Touborg 

 

  /Mads Kamp Hansen 


